

Compare and Contrast Interpretive Activity, Part of the Unit “How to Read and Understand Russian Icons?”

Learning Plan and Activity Overview

- **Context:** High school or college Russian Heritage Students, Intermediate Med
- **Lesson Can-Do Statement Addressed:** I can compare and contrast icons and paintings in Russian.
- **Communicative Mode:** Interpretive, Looking, Reading and Writing (could be used as a before-presentation activity to activate knowledge about specific characteristics of the icons).
- **Delivery Mode:** Asynchronous
- **Plan for Assessment:** The instructor can give feedback via comments on Google Docs or in an e-mail as needed
- **Materials needed/Technology tool or application:** JPG images; Google Docs
- **Estimated time for completion:** 30 minutes
- **Possible alternatives/expansion:** The same activity could be done on a forum (probably easier than creating a Google Doc), and students would be able to comment. Could be expanded as a small group or class live discussion.

Detailed Student Instructions:

1. Go to [this Google Doc](#) and answer the **3 questions** about an icon and a picture you see there. (The questions are “What are the main differences between this icon and the painting? What are the similarities? Which one you liked most and why?” Students answer the questions writing 2-3 full sentences)
2. **Write your name** in the first column.
3. Please examine both works **carefully** before answering.
4. You may want to look at **the larger images** - just click on the links.

Задание - Сравните икону и картину:

1. Откройте [этот документ](#) и ответьте на **три вопроса** об иконе и картине.
2. Не забудьте **написать свое имя** в первой колонке.
3. Не торопитесь с ответом: посмотрите **внимательно** на обе работы.
4. Нажмите на ссылки, чтобы увидеть работы **в полном объеме**.



[Донская икона Божией Матери](#), автор Феофан Грек, датировка - между 1380 и 1395 годами, находится в Третьяковской галерее, Москва

[Общественное достояние](#)



[Петроградская Мадонна](#), или "1918 в Петрограде", автор Кузьма Петров-Водкин, 1920 год, находится в Третьяковской галерее, Москва

[Общественное достояние](#)

Посмотрите внимательно на знаменитую Донскую икону Божией Матери справа и на картину Петрова-Водкина "Петроградская Мадонна" слева. Ответьте на следующие вопросы:

1. Каковы главные отличия между этой иконой и картиной Петрова-Водкина?

Ваше Имя	Ответ: 2-3 предложения Нажмите на Tab, чтобы добавить строчку

2. Чем эти икона и картина похожи?

Ваше Имя	Ответ: 2-3 предложения Нажмите на Tab, чтобы добавить строчку

3. Вам больше понравилась икона или картина. Почему?

Ваше Имя	Ответ: 2-3 предложения Нажмите на Tab, чтобы добавить строчку